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Allereerst keken de aanwezigen terug op het doorlopen proces voor de naamgeving van de hal. Dat proces 
is niet naar ieders tevredenheid verlopen. Het doel van deze bijeenkomst is om met elkaar te onderzoeken 
hoe nu verder. Op welke manier kan de gemeente rechtdoen aan het initatief van de groep ‘Bli-jf Altied 
Turmac.’ Het initatief heeft de intentie om de naam van de voormalige sigarettenfabriek weer in het 
straatbeeld van Zevenaar terug te krijgen. De heer Zwollo voegt toe: ‘op persoonlijke titel had ik het 
uitgangspunt om de naam Turmac weer in het straatbeeld van Zevenaar terug te brengen. Als 
initiatiefgroep Bli'jf Altied Turmac hebben wij duidelijk gesteld in de aangeboden petitie dat "wij 
constateren dat met de afbraak van het voormalige Turmac-complex de naam TURMAC volledig uit het 
straatbeeld van Zevenaar en uit het collectief geheugen van de Liemers dreigt te verdwijnen". En vervolgens 
"verzoeken wij om het, aan het oude hoofdgebouw (nu Gemeentehuis), verbonden gebouw nr. 12 'TURMAC' of 
'TURMAC hal' te noemen".’

Proces toezegging raad
De wethouders lichten toe dat de raad een motie heeft ingediend. Zij vindt dat in het proces rondom de 
naamgeving de raad onvoldoende betrokken is geweest. De motie is tijdens de raadsvergadering 
ingetrokken nadat de toenmalige wethouder een toezegging heeft gedaan. Zij deed de toezegging om 
met de raad en de partners van de hal te bezien hoe de raad beter betrokken kan worden bij het proces 
rondom de naamgeving van de hal.  

De partners hebben eerder aangegeven, ondanks vaker aandringen, aan andere zaken prioriteit te geven 
en geen animo te hebben voor het proces van de naamgeving. Desondanks probeert de wethouder 
nogmaals om hierover een gesprek te organiseren met de partners. 

Ondertussen heeft wethouder Nanne van Dellen met een vertegenwoordiging van de raad gesproken over 
welke mogelijkheden zij zien voor een eventueel nieuw proces. Daarbij zijn verschillende varianten 
besproken. Te denken valt over een naamgeving van de hal inclusief de ‘gemeentetoren’, een prijsvraag 
onder inwoners houden, een alternatief voor terugbrengen van de naam Turmac in Zevenaar, de 
straatnaamgeving van het nieuwbouwproject met een verwijzing naar de historie van de locatie. 

De vertegenwoordiging van de raad wil van de wethouder graag weten hoe de initiatiefgroep denkt over 
de alternatieven voor de naam Turmac in het straatbeeld. Na dit gesprek komt de 
raadsvertegenwoordiging weer bij elkaar om af te stemmen hoe het proces een vervolg krijgt. 
De heer Zwollo vraagt of de gehele raad op de hoogte is van het bestaan va de vertegenwoordiging van de 
raad. Wethouder Nanne van Dellen antwoord aan dat hij gesproken heeft met twee raadsleden van de 
coalitie en twee raadsleden van de oppositie. Nadat de verschillende inventariserende gesprekken gevoerd 
zijn, wordt de gehele gemeenteraad meegenomen in het vervolgproces rondom de naamgeving. 
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Voorstel wethouders
De wethouders Winters en Van Dellen hebben uitgesproken de bedoeling van het initiatief van de heer 
Zwollo en Hendriks te ondersteunen. Zij stellen als alternatief voor om: 

- De straatnamen in de wijk te relateren aan wat hier destijds allemaal gebeurde, bijvoorbeeld 
gerelateerd aan gebruikte machines. De cultuurhistorische vereniging heeft hiervoor enkele 
voorstellen ingediend. Op korte termijn besluit het college over deze straatnamen. 

- Het voorterrein van het gemeentehuis en de hal om te dopen naar bijvoorbeeld het Turmac-plein 
of het Turmac-plantsoen. 

De wethouders geven aan dat bij besluitvorming over de naam het college ook rekening dient te houden 
met de beperkingen van de Tabakswet en het bezwaar van McDonald’s. 

Reactie initiatiefgroep voorstel alternatieven
De heer Hendriks verzoekt om bij de raadsvertegenwoordiging aan te geven dat het zijn voorkeur heeft 
om het gebouw de naam Turmac te geven, maar dat wat hem betreft Turmac-plein een goed alternatief is. 
De heer Zwollo geeft aan te kunnen leven, gegeven de omstandigheden, met de naam Turmac-plein als 
alternatief. Hoewel hij dit een zwak aftreksel vindt van de doelstelling van de initiatiefgroep.  

Afspraken
 De gemeente maakt een kort verslag van het gesprek. Dit doet zij aan de heren Hendriks en Zwollo 

toekomen. Zij kunnen vervolgens op dit verslag reageren. 
 Als er een besluit is genomen over de toezegging aan de raad cq. het proces dan informeert de 

gemeente de heren Hendriks en Zwollo hierover. 


